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1. Opening en mededelingen voorzitter 

De voorzitter opent de vergadering om 11.00 uur. Er zijn geen mededelingen. 

 55 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter zegt dat gedeputeerde Post en gedeputeerde Bond aan het eind van de vergadering in 

beslotenheid enkele mededelingen zullen doen over de vertraging van de jaarrekening. 

 Het presidium stelt de agenda vast, met toevoeging van een besloten deel als laatste 

agendapunt. 60 

 

3. a. Concept-verslag presidium 23 april 2018 

 Het presidium stelt het verslag van het presidium van 23 april 2018 ongewijzigd vast.  

 

3. b. Lijst met actiepunten en LTA 65 

 Het presidium stemt in met de Lijst met actiepunten en de Lange Termijn Agenda. 

 

4. a. Laatste voorbereiding PS 11 juni 2018 

De voorzitter constateert dat de SP vragen heeft aangekondigd over de aardbeving bij Warder. 

De heer Van Liere (PvdD) zou willen discussiëren over de termijn van geheimhouding van 30 jaar 70 
voor de stukken betreffende de Pallas-reactor. De PvdD zou over tien jaar over het al dan niet 

aanhouden van geheimhouding willen spreken. De voorzitter zal tijdens de vergadering dit voorstel 

doen. 

Mevrouw Alberts (SP) vraagt of de spreektijd bij het vragenuur al is inbegrepen in de 

spreektijdverdeling of daar nog bij opgeteld wordt. De voorzitter zegt dat voor het vragenuur tijd 75 
wordt gegund bovenop de reglementaire spreektijd. 

Hiermee wordt de agenda voor de Statenvergadering vastgesteld. 

 De SP heeft mondelinge vragen over de aardbeving bij Warder aangekondigd. 

 50PLUS kondigt een motie vreemd aan over ‘Onderzoek naar luchthaven in Noordzee’. 

 De voorzitter zal bij de vaststelling van de Lijst geheime stukken op verzoek van de PvdD aan 80 
PS voorstellen dat, in plaats van dat de geheimhouding op de 'businesscase Pallas en de 

rapportage van Strategy' voortduurt gedurende de exploitatie van de Pallas-reactor, PS elke 

tien jaar zullen evalueren of de geheimhouding dient voort te duren. 

 Het presidium stemt in met de conceptagenda van PS van 11 juni 2018. 

 85 

4. b. Voorbereiding PS 9 (en 16) juli 2018 

De voorzitter denkt dat het mogelijk is de vergadering op 9 juli af te ronden. Hij stelt voor het 

presidium op 16 juli te schrappen. Aldus wordt besloten. 

 Het presidium stemt in met de conceptagenda van PS van 9 juli 2018, met een mogelijke 

uitloop op 16 juli 2018. 90 
 Het presidium annuleert de vergadering van het presidium op 16 juli 2018. 

 

 

5. a. Afdoeningsvoorstel Lijst moties PS 

 95 
 Het presidium stemt in met de afdoeningsvoorstellen bij de Lijst moties van PS. 
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b. Lijst ingekomen stukken PS 

 100 
 Het presidium neemt kennis van de Lijst ingekomen stukken PS. 

 

 

6.  Wijzigingsvoorstellen Reglement van orde voor commissies 

De heer Den Uyl (PvdA) ziet vanuit de praktijk geen reden om artikel 75 van het Reglement van orde 105 
te wijzigen. Hij denkt dat het Reglement daarmee te weinig ruimte biedt. Mevrouw Alberts (SP) vindt 

dat men binnen de fractie het woordvoerderschap moet afstemmen. 

 

De heer Wiesehahn (VVD) is het met de PvdA eens. Het voorgestelde biedt te weinig ruimte voor 

uitzonderlijke situaties. 110 
 

Mevrouw Keur (CDA) vindt het een taak van de commissievoorzitter om zich over dergelijke situaties 

uit te spreken. In het gewijzigde artikel 69 staat dat de commissievoorzitter bij spoedeisende 

gevallen tot uiterlijk twee dagen voor de vergadering een aanvullende agenda kan opstellen, in 

overleg met de Agendacommissie. Dat is in praktische zin niet werkbaar. Bovendien, zo vindt zij, 115 
moet de commissievoorzitter in de gelegenheid worden gesteld zelfstandig op te treden waar nodig. 

 

De heer Loggen (griffier presidium) licht toe dat de achtergrond bij dit voorstel is dat de 

commissievoorzitters zoveel mogelijk gezamenlijk optrekken en zaken met elkaar afstemmen om te 

komen tot een integrale werkwijze. 120 
 

De voorzitter constateert dat het presidium in meerderheid geen meerwaarde ziet in de 

voorgestelde toevoeging bij artikel 69, lid 1. Dat geldt ook voor de wijzigingen bij artikel 75. De 

voorstellen wat betreft artikel 73 en 74 blijven overeind. 

 125 
 Op voorstel van de Agendacommissie besluit het presidium om aan PS voor te leggen om in het 

Reglement van orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van Provinciale Staten en 

Statencommissies van Noord-Holland 2015 artikelen 73 ‘Inspreekhalfuur’ en 74 ‘Rondvraag’ toe 

te voegen. 

 130 
 

7. Vergaderschema PS en commissies 2019 (incl. indicatief deel) 

De heer Den Uyl (PvdA) constateert dat in het voorgestelde schema vier keer wordt afgeweken van 

de regel dat commissievergaderingen op maandagen plaatsvinden. Daarbij verschuift de 

commissievergadering naar de donderdag, in verband met het aan de maandag voorafgaande reces. 135 
Die verschuiving is voor velen erg lastig. 

Mevrouw Keur (CDA) zou willen voorkomen dat het reces moet worden besteed aan het bestuderen 

van al te veel stukken. 

De voorzitter constateert dat er veel steun is voor de oproep van de PvdA. Het voorstel zal worden 

aangepast, waarbij op de maandagen na het reces gewoon wordt vergaderd. Alleen in week 4 blijft 140 
de vergadering op donderdag staan, vanwege het feit dat de reguliere vergadering van 17 december 

2018 verschuift naar 14 januari 2019. 

De heer Leever (ONH) vraagt wanneer de nieuwjaarsreceptie gepland is. De voorzitter zegt dat de 

receptie waarschijnlijk op 18 januari 2019 zal plaatsvinden. Dat is echter aan GS. 

 Het presidium wijzigt het uitgangspunt dat er in principe géén PS- of commissievergaderingen 145 
meer op de eerste maandag na een recesperiode worden gepland en stemt in met de overige 

uitgangspunten van het vergaderschema van Provinciale Staten en Statencommissies 2019. 

 Het presidium besluit wel tot het inplannen van commissievergaderingen op de donderdag in 

week 4 als gevolg van de verplaatsing van de reguliere vergadering van 17 december 2018 

naar 14 januari 2019. 150 
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 Het presidium besluit het vergaderschema tot en met de Statenverkiezingen ter vaststelling voor 

te leggen aan PS van 9 juli 2018, en het indicatieve deel ter vaststelling aan te bieden aan de 

nieuwe Staten. 

 

 155 
8. IPO-congres 2018 

De voorzitter meldt dat er tot nu toe slechts twintig aanmeldingen voor het IPO-congres zijn. Hij 

vraagt de fractievoorzitters het congres in hun fracties onder de aandacht te brengen. Er zijn 

voor het overige geen opmerkingen over de opzet van het congres. 

 Het presidium neemt kennis van de opzet van het IPO Jaarcongres 2018 op vrijdag 12 160 
oktober en de sociale avond op 11 oktober, van de betrokkenheid van PS bij de gezamenlijke 

workshop met Overijssel over landbouw en natuur en van het hotel en het vervoer. 

 Het presidium stemt in met het onderwerp voor de gezamenlijke workshop, namelijk 

‘duurzame landbouw in het Gemeenschappelijk Landbouwbeleid’. 

 165 
 

9. Werkbezoek PS aan Regio Randstad in Brussel 

De heer Van Liere (PvdD) is niet overtuigd van het nut van werkbezoeken aan Brussel. Daarom zou 

hij willen voorstellen per periode één bezoek af te leggen. De voorzitter stelt voor deze vraag voor 

te leggen aan het COE. 170 

De heer Den Uyl (PvdA) constateert dat het aantal Statenleden buiten het COE dat kan deelnemen 

aan het werkbezoek gelimiteerd is. Een aantal Statenleden reist echter al naar Brussel af voor het 

IPO-congres. Hij vraagt of zij in de gelegenheid kunnen worden gesteld om aan het werkbezoek deel 

te nemen. De voorzitter zegt dat hun deze ruimte geboden zal worden. 

De heer Klein (CU-SGP) zou willen oproepen tot enige flexibiliteit wat betreft het maximale aantal 175 
deelnemers, aangezien niet alle fracties in het COE vertegenwoordigd zijn. De voorzitter zegt dat dit 

lastig is, omdat hierover interprovinciaal afspraken zijn gemaakt. De heer Wiesehahn (VVD) vindt het 

belangrijk, ook in verband met kosten, om vooral Statenleden de gelegenheid te bieden die Europa 

als aandachtsgebied in hun portefeuille hebben. 

 Het presidium stemt in met het (interprovinciale) werkbezoek van maximaal dertien leden van 180 
Provinciale Staten en twee griffieleden aan de Regio Randstad in Brussel op 10 en 11 oktober 

2018. 

 Het presidium vraagt het Coördinatie Overleg Europa het programma verder voor te bereiden in 

samenwerking met de werkgroepen Europa van de Randstadprovincies en, indien daar ruimte 

voor is, het programma ook open te stellen voor Statenleden die het IPO-congres bezoeken. 185 
 Het presidium verzoekt het Coördinatie Overleg Europa het nut van het twee keer per 

Statenperiode bezoeken van de Regio Randstad nader toe te lichten. 

 Het presidium merkt de Europa-woordvoerders van de fracties en de voorzitter van de 

commissie EEB, waar ‘Europa’ onder valt, aan voor deelname. 

 Het presidium maakt budget vrij voor dit werkbezoek tot een maximum van € 8000,-. 190 
 

 

10. Kennismakingsbijeenkomsten gemeenteraden en colleges 

De heer Wiesehahn (VVD) constateert dat voorgesteld wordt het thema bodemdaling aan twee tafels 

te behandelen. 195 

De voorzitter zegt dat in de memo de vraag is voorgelegd of PS een eigen tafel wensen. De heer 

Klein (CU-SGP) is ervoor om GS en PS gezamenlijk te laten optreden. Dat wordt gedeeld. 

 Het presidium neemt kennis van de opzet van de kennismakingsbijeenkomsten van PS en GS met 

nieuwe gemeenteraden en colleges op 4 en 11 september 2018. 

 Het presidium stemt in met de voorgestelde betrokkenheid van PS, die inhoudt dat met 200 
gesprekstafels onder regie van een gedeputeerde en een Statenlid op wat meer informele wijze 

met de gasten wordt gesproken over de voorgestelde thema’s. 
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11. Werkgroep viering 100 jaar vrouwenkiesrecht 

Mevrouw Keur (CDA) leest in het stuk dat de cursus Politiek Actief met succes is afgerond. Zij vraagt 205 
naar de achtergrond van die stelling. Mevrouw Zaal (D66) zegt dat de cursus in ieder geval ruim 

overtekend was. Bovendien waren de evaluaties zeer positief. Mevrouw R. Keur 

(communicatieadviseur) vult aan dat de twee groepen van dertig deelnemers erg positief waren over 

het programma. In elke groep was na afloop een aantal personen voornemens actief te worden in de 

provinciale politiek. 210 

De heer Wiesehahn (VVD) zegt dat zijn fractie geen behoefte heeft aan een jaarlijks terugkerende 

uitreiking van de penning, ook aangezien sprake is van een eenmalige viering van 100 jaar 

vrouwenkiesrecht. De VVD vraagt zich af waarom jaarlijks wel één specifieke vrouwelijke politica en 

geen mannelijke politicus in het zonnetje moet worden gezet. Hij voorziet bovendien discussies over 

de nominaties. Mevrouw De Mey (50PLUS) en mevrouw Bezaan (PVV) sluiten zich hierbij aan. 215 

De heer Den Uyl (PvdA) steunt het betoog van de VVD niet. Hij merkt op dat de uitreiking van de 

penning gekoppeld is aan de jaarlijkse Internationale Vrouwendag. Rechten van mannen en vrouwen 

zijn in de wereld nog steeds niet gelijk. Ook de provincie Noord-Holland kan daar aandacht aan 

besteden. Bij de penning gaat het vooral om de voorbeeldfunctie die een bepaalde politica voor 

andere vrouwen heeft. Hij denkt dat dit van grote meerwaarde is. Mevrouw Zaal (D66) zegt dat 220 
vrouwen nog steeds ondervertegenwoordigd zijn in politieke functies. Met de uitreiking van de 

penning wordt hier structureel aandacht voor gevraagd. Dat kan voortduren totdat de trend zich 

heeft gekeerd. 

Mevrouw De Mey (50PLUS) vraagt wie kandidaat zijn voor ontvangst van de penning. De voorzitter 

zegt dat alle vrouwelijke politici in de provincie Noord-Holland in aanmerking komen. 225 

De heer Klein (CU-SGP) kan zich wel vinden in het betoog van de VVD. Hij denkt dat de uitreiking van 

de penning in het kader van 100 jaar vrouwenkiesrecht nog wel aandacht zal trekken, maar dat 

uitreiking in de daaropvolgende jaren minder enthousiasme zal oproepen. Wat hem betreft was de 

opdracht aan de werkgroep om de viering van 100 jaar vrouwenkiesrecht te organiseren en niet om 

de participatie van vrouwen in de politiek in brede zin te stimuleren. 230 

Mevrouw Alberts (SP) benadrukt dat vrouwen echt een strijd hebben geleverd om kiesrecht te 

verkrijgen. Het kost nog meer tijd om te komen tot dezelfde participatiegraad van vrouwen in de 

politiek. Daarom is zij ervoor de penning in ieder geval voorlopig wel jaarlijks uit te reiken. 

De heer Van Liere (PvdD) steunt het voorstel van de werkgroep. Hij benadrukt dat daar slechts een 

beperkt budget mee is gemoeid. 235 

Mevrouw Keur (CDA) steunt het voorstel van harte. Het is belangrijk om aandacht te blijven vragen 

voor de positie van vrouwen in de politiek. Het is aan de werkgroep om ervoor te zorgen dat er 

jaarlijks voldoende aandacht blijft voor uitreiking van de penning. Mevrouw Zaal (D66) sluit zich 

hierbij aan. Los van de penning zal jaarlijks een evenement worden georganiseerd waarmee in 

bredere zin aandacht voor het thema wordt gevraagd. 240 

Op grond van de discussie stelt de voorzitter voor om de penning vijf keer uit te reiken en daarna te 

evalueren. Zijn voorstel wordt gesteund. 

Het presidium stemt (ermee) in: 

 met het jaarlijks op 8 maart (Internationale Vrouwendag) uitreiken van een penning aan een 

succesvolle Noord-Hollandse politica die tot voorbeeld dient voor vrouwen in en buiten de 245 
politiek, en met het na vijf keer evalueren van de uitreiking; 

 dat de werkgroep aan het presidium van 17 september 2018 een voorstel doet voor de 

samenstelling van een onafhankelijke jury die jaarlijks de politica selecteert; 

 dat de kosten van de activiteiten van de werkgroep voor 2018 voor de Statendag ad € 7.500 

gedekt worden uit de middelen PS algemeen en dat de overige, eenmalige en jaarlijkse kosten 250 
van de activiteiten van de werkgroep van in totaal € 25.000 worden bijgeraamd bij de 

Zomernota. 

 

 

 255 
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12. Stand van zaken en bijramingen PS-budgetten 

Mevrouw Alberts (SP) vindt dat de hoogte van de OV-declaraties meevalt. Zij pleit voor herinvoering 

van de OV-Jaarkaart en daarmee voor afschaffing van de kilometervergoeding. De huidige complexe 

systematiek ontmoedigt OV-gebruik. Mevrouw Keur (CDA) denkt dat afschaffing van de 

kilometervergoeding mensen die verder weg wonen juist zal ontmoedigen het Provinciehuis te 260 
bezoeken. Mevrouw De Mey (50PLUS) is het niet met mevrouw Alberts eens dat de huidige 

systematiek complex is. 

De voorzitter zou gedurende de periode niet tot wijziging willen overgaan. De heer Loggen (griffier 

presidium) voegt toe dat met afschaffing van de OV-Jaarkaart € 70.000 à € 80.000 per jaar wordt 

bespaard op reiskosten. 265 

Voor het overige wordt de stand van zaken voor kennisgeving aangenomen. 

Het presidium neemt kennis van de stand van zaken van de PS-budgetten en stemt in met 

bijramingen bij de Zomernota 2018 

 en begroting 2019 en verdere jaren van € 23.000 bij PS-budget 5 ‘Accountant controle 

jaarrekening’; 270 
 van € 47.000 en bij de begroting 2019 van € 12.000 voor PS-budget 15 ‘Wisseling CdK’; en 

 van € 25.000 voor PS-budget 17 ‘Werkgroep 100 jaar Vrouwenkiesrecht’. 

 

 

13. Aandachtspunten AVG voor ondersteuningsstichtingen fracties 275 

 Het presidium neemt kennis van de gevolgen voor de ondersteuningsstichtingen van de fracties 

van de Algemene Verordening Gegevensbescherming die op 25 mei 2018 inwerking is getreden. 

 

14. Omgang met persoonsgegevens Statenleden en externen 

 Het presidium neemt kennis van de gevolgen van de Algemene Verordening 280 
Gegevensbescherming voor de omgang met persoonsgegevens van Staten (-en 

duocommissie)leden en burgers. 

 

15. Evaluatie buitenlands werkbezoek commissie NLWM 

Mevrouw Alberts (SP) zegt dat commissieleden voorafgaand aan het buitenlandse werkbezoek een 285 
presentatie kregen over de thema’s van de buitenlandse reis. Die presentatie gaf voldoende 

informatie. Het advies om de volgende keer eerder in de Statenperiode op reis te gaan vanwege de 

sociale contacten, vindt zij slecht beargumenteerd. Dat geldt ook voor de opmerking dat het 

programma minder uitgebreid dient te zijn in het belang van die sociale contacten. 

Net als de heer Klein (CU-SGP) merkt mevrouw Jellema op dat mevrouw Alberts niet aan de reis 290 
heeft deelgenomen. Zij schetst volgens hen geen juist beeld van de situatie en van de tijd die is 

besteed aan sociale activiteiten of diners. 

De voorzitter adviseert om een discussie over het buitenlandse werkbezoek te voeren aan het begin 

van de volgende Statenperiode. De evaluatie wordt voor het overige voor kennisgeving aangenomen. 

 Het presidium neemt kennis van de evaluatie van het driedaagse werkbezoek van de 295 
Statencommissie Natuur, Landbouw, Water en Milieu in Nederland en Duitsland van 11 tot en 

met 13 april 2018, dat in het teken stond van bodemdaling in veenweidegebied en 

ecosysteemdiensten. 

 Het presidium zal de adviezen van de werkgroep betrekken bij de organisatie van mogelijk 

toekomstige meerdaagse werkbezoeken van Statencommissies. 300 
 

16. Evaluatie Arondéuslezing 2018 

De heer Leever (ONH) geeft de werkgroep complimenten voor de keuze van de spreker. 
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Mevrouw Jellema zegt dat de werkgroep Arondéuslezing op zoek is naar een opvolger voor de heer 

Van Berkum. De heer Hietbrink (GroenLinks) zal hierover in zijn fractie spreken. 305 

 Het presidium neemt kennis van de evaluatie van de Willem Arondéuslezing die op 8 mei 2018 is 

gehouden door mw. Nazmiye Oral. 

 Op verzoek van de voorzitster van de werkgroep, mw. Jellema, zal de voorzitter van de fractie 

van GroenLinks, dhr. Hietbrink, aangeven of zijn fractie een lid voor de werkgroep voor wil 

dragen, als gevolg van het vertrek van dhr. Van Berkum. 310 
 

17. Besluitenlijst Agendacommissie 26 april 18 

 Het presidium neemt kennis van de besluitenlijst van de Agendacommissie van 26 april 2018. 

 

18. Rondvraag 315 

Mevrouw Alberts (SP) constateert dat het memo van de SP bij het initiatiefvoorstel inzake OV en 

doelgroepenvervoer in Schagen niet bij de stukken voor de Statenvergadering is meegestuurd. De 

voorzitter zegt dat dit een keuze was van de indieners. 

 

19. Besloten deel 320 

Van het besloten deel is een separaat verslag opgesteld. 

 

20. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 11.50 uur. 


